
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gogacza 

na 40. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 kwietnia 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

Panie Ministrze! 

Zwrócili się do mnie z prośbą o pomoc rolnicy i władze Ostrowa Lubelskiego, jak również innych części 

Lubelszczyzny oraz Lubelska Izba Rolnicza. Problem dotyczy ogromnych szkód wyrządzanych przez dziki 

w uprawach polowych, co doprowadza do tego, że rolnicy ponoszą wielomilionowe straty. Jak stwierdzają 

zainteresowani, te ogromne straty to skutek obecności bardzo dużej populacji dzików na ziemiach polskich, 

w tym oczywiście na Lubelszczyźnie. Według oceny zainteresowanych rolników odstrzał sanitarny dzików 

wprowadzony przez ministra rolnictwa i rozwoju wsi rozporządzeniem w sprawie zarządzenia odstrzału sani-

tarnego dzików z dnia 19 lutego 2016 r. nie przynosi żadnych efektów. Wprost przeciwnie: populacja dzików 

na terenie województwa lubelskiego stale rośnie, rosną też szkody wyrządzane przez dziki w uprawach polo-

wych. Odszkodowania zaś za straty wyrządzane przez dziki, jak stwierdzają zainteresowani, są bardzo niskie. 

Zwiększająca się populacja dzików w ocenie zainteresowanych świadczy o złym planowaniu i opieszałości w 

realizacji planów łowieckich. Obecna forma odstrzału jest zaś metodą nieefektywną. 

Na podstawie ustawy o wykonywaniu mandatu posła i senatora zwracam się do pana ministra w imieniu 

zainteresowanych rolników z Ostrowa Lubelskiego oraz z innych miejscowości Lubelszczyzny dotkniętych 

problemem szkód wyrządzanych przez dużą populację dzików o poinformowanie mnie, jakie minister podjął 

czy też planuje podjąć działania zmierzające do tego, aby rolnicy nie ponosili wskazanych strat. 

Stanisław Gogacz 
 


